Přepište si do sešitu ČJ – MLUVNICE. Tabulky si můžete vytisknout a nalepit do sešitu.

SKLOŇOVÁNÍ PŘÍDAVÝCH JMEN MĚKKÝCH
· Vzor JARNÍ
· V 1. p č. j. ve všech rodech píšeme:			měkké -í
· [bookmark: _Hlk39315023]V koncovkách všech tvarů přídavných jmen měkkých se píše: 	měkké -í- (-ími)

	JARNÍ 

	ČÍSLO JEDNOTNÉ

	 
	ROD MUŽSKÝ
	ROD ŽENSKÝ
	ROD STŘEDNÍ

	1. pád
	jarní
	jarní
	jarní

	2. pád
	jarního
	jarní
	jarního

	3. pád
	jarnímu
	jarní
	jarnímu

	4. pád
	jarního(živ.)
	jarní
	jarní

	 
	jarní (než.)
	jarní
	 

	5. pád
	jarní
	jarní
	jarní

	6. pád
	jarním 
	jarní
	jarním

	7. pád
	jarním
	jarní
	jarním

	
	
	
	
	
	
	
	
	
	

	
	
	
	
	
	
	
	
	
	

	JARNÍ

	ČÍSLO MNOŽNÉ

	 
	ROD MUŽSKÝ
	ROD ŽENSKÝ
	ROD STŘEDNÍ

	1. pád
	jarní
	jarní
	jarní

	2. pád
	jarních
	jarních
	jarních

	3. pád
	jarním
	jarním
	jarním

	4. pád
	jarní
	jarní
	jarní

	5. pád
	jarní
	jarní
	jarní

	6. pád
	jarních
	jarních
	jarních

	7. pád
	jarními
	jarními
	jarními



O pravopisu koncovek přídavných jmen měkkých můžeme rozhodnout pouze tehdy, známe-li podstatné jméno, k němuž náleží.
Rod (případně životnost), číslo a pád přídavného jména se řídí rodem (případně životností), číslem a pádem podstatného jména.

ZDVOJENÍ HLÁSEK
· Pokud slovotvorný základ končí na -n, připojíme příponu -ný/-ní =píšeme -nn (např. kámen – kamenný, týden - týdenní)
· Tvoříme-li přídavná jména od názvů živočichů, připojí se k slovotvornému základu -í = píšeme jedno -n- (např. jelen – jelení, slon - sloní)

(učebnice str. 96 – 100) – pouze pročíst (slouží k doplnění informací)
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